
 

Årsmelding for Nord-Østerdal Skyttersamlag 2002               19.01.2017                     Side 1 

 

 

 

Årsmelding for 2002 

 

1. Samlagets tillitsmenn i 2002 

Styret: Personlig  vara 

Formann John Westgård Vingelen 01-02 Arne Brendryen Folldal 01-02 

Nestformann Idar Moseng Nora 01-02 Arne M. Stenvold Br/Aursund 01-02 

Kasserer Per Kr. Bangen Tynset 02-03 Jon Leren Tolgen 02-03 

Sekretær Harry E. Tjernstad Tolgen 02-03 Per Gunnar Haug Alvdal 02-03 

Styremedlem Tore Hornseth Ø.Rendal 01-02 Eilif Kokkvold Br/Aursund 01-02 

Leder 

ungdomsutvalget 

Tore Lunsæter Fåset 01-02 Joar Fossen Lonås 01-02 

       

Ungdomsutvalget 

Medlem Arne Ivar Nesset Dalsbygda 02-03 Iver Nymoen Kvikne 01-02 

Medlem Heid Baar Hådalen 01-02 Jens Narjord Narjord 01-02 

Innstillingskomite  for æresmedlemskap 

Formann Gert Aas Tynset 01-02 

Medlem Arne Harsjøen Tolgen 02-03 

Vara   01-02 

Samlagets skifeltkontakt Hans Sollid Alvdal 01-02 

UK    

Formann Idar Moseng Nora 01-02 

Medlem Per Erik Oldertrøen Tynset 02-03 

Medlem Tore Lunsæter Fåset 01-02 

Revisorer    

Leder Jon Leif Brennmoen Tolgen 01-02 

Medlem Jon Ragnar Haugen Tolgen 02-03 

Vara Kåre Westgård Alvdal 01-02 

Valgkomite     

Leder Jon Egil Bakken Dalsbygda 02 

Medlem Sverre Skogås Hessdalen 02-03 

Medlem   02-03-04 

Samlagets instruktører: Per Erik Oldertrøen Tynset 

 Idar Moseng  Nora 

Samlagets banekontakt Morten Steen Tynset 

   

2. Samlagsstyrets virksomhet 

Styret har hatt  5  styremøter og behandlet 21 saker. 
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Representasjon: 

Formannen: Østlandskretsen, Opplandkretsen, Skyttertinget, Statsbudsjettmøte på Hamar. 

Leder i ungdomsutvalget: Opplandskretsen og ungdomsledermøte i Opplandkretsen. 

Styremedlem ; Terminlistemøte med de andre samlagene i Hedmark. 

 

3. Kurs i samlagets regi: 

 Tillitsmannskurs på Malmplassen lørdag 5. Januar, holdt i skytterhuset Tynset.. 

Dette var det 15. kurset i rekkefølge. Samlagsstyret vil fortsette denne tradisjonen med 

kurs på Malmplassen første lørdag i det nye året, men etterlyser et nytt navn på kurset.  

Samlagsstyret vurderer det som meget nyttig at vi kan samles en gang i året for 

informasjon og faglig oppdatering. Forslag til tema som skal opp mottas med takk. 

 Instruksjon i samlagets regi: Se årsmelding fra ungdomsutvalget. 

 Kurs i bruk av adm.programmet 

 Kurs i ”snekring av hjemmesider” 

 

4. Hjemmesider 

Flere skytterlag har i løpet av det siste året laget egne hjemmesider. Sekretæren oppfordrer flere til å 

følge etter. Resultatlistene er enkle å legge ut på hjemmesidene. Det fører til at langt flere får 

adgang til å se hvordan det gikk, ikke bare formannen. Imidlertid så bør en være oppmerksom på at 

flere av de nye resultatprogrammene lager ferdige ”sider”. Her må en lese bruksanvisningen til 

programmet og lære seg dette. Samlaget sitter ikke med noen av programmene og kan ikke yte 

hjelp. 

 

5. Stevnene innen samlaget 

Her finner styret grunn til å hente følgende fra årsmeldinga fra 2001; 

Stevnene inne samlaget holder fortsatt høgt nivå rent arrangementsmessig. Det som skuffer litt også 

i år er de mange resultatlistene som samlaget ikke fikk. Det er UK sin oppfatning at de har mottatt 

færre resultatlister enn i fjor. Stort sett har formannen fått sine lister, mens det har vært noe mer 

mangelfullt til de andre i samlagsstyret som skal ha kopi av listene. Vi minner om at samlaget skal 

ha 3 lister, ei til samlagsformannen, ei til formannen i ungdomsutvalget og ei til formann i UK.  I 

det det vises til informasjonsfolderen minner vi om at det innen 14-fjorten dager etter at stevnet er 

avholdt skal både resultatlister og pengeoppgjør være sendt ut. Det er ingen grunn til å utsette 

dette. Dersom en legger opp til det kan resultatlistene være klare samme dag som stevnet ble 

arrangert. Fra Uk er kommet synspunkt på at den nevnte 14-fjorten dagers fristen som samlaget 

har innført er i lengste laget.   

 

Det er videre forskjell på hvor ”fine” resultatlistene er. Det legges ulik vekt på hvor lette de er å 

lese for mottakerne. Ofte bærer listene preg av å være nedkopiert så mye som mulig for å spare 

papir og porto ved utsending. Det er lite å spare på dette. Tenk etter selv hvor lett tilgjengelig du 

selv vil ha ei liste fra andre lag og bruk dette som en rettesnor for hvordan du utformer listene. 

Samlagsstyret ser for seg en endring i dette med resultatlister. Når stadig flere skytterlag anskaffer 

seg egne hjemmesider vil det være en naturlig konsekvens at kun oppgjørsskjema sendes 

skytterlagene, mens selve resultatene kan hentes ned fra Internett.  

 

Ellers gjennomføres mange stevner på rutine. Dette fører til at spenningen med et stevne ikke er til 

stede. Hadde vi på f. eks et feltstevne hatt som mål å ha nytt/endre minst et hold hvert år så ville 

dette medført, etter samlagets mening, større deltakelse på sikt. Vi må hele tiden prøve å tenke nytt.  

 

Invitasjoner til stevner kommer stort sett ut i tide, men også her kan vi legge litt mer arbeid i en pen 

layout. I dag har de fleste adgang til PC med tekstbehandlingsprogram som gjør dette enkelt. 
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Det som ble skrevet forrige år gjelder fortsatt. Hvorfor skal det være slik at enkelte resultatlister 

ikke kommer like før årsmøtetida? Bør Samlagsstyret begynne å nekte enkelte ”trege” lag å 

arrangere stevner når de ikke klarer å sende ut resultatlisene innen 14-dagers fristen? 

 

Terminlisteansvarlig Tore Hornseth: 

Når det gjelder terminlista for sesongen 2002, så var denne fyldig og det ble arrangert mange fine 

stevner. Men det er beklagelig at det er noen som må avlyse stevnene sine, vi må strebe etter og få 

gjennomført de arrangementene vi har tatt på oss. Det var et ønske fra deltagerne på kurset som ble 

avholdt på Tynset i januar, om at vi burde prøve og starte jobben med denne på et tidligere 

tidspunkt. Dette ble tatt til etterretning og terminliste ansvarlig sendte ut brev til samtlige skytterlag 

om og huske på og komme med ønsker på stevner og en del andre opplysninger som vi var 

interesserte i og få. Det er mange som har kommet med utfyllende ønsker og informasjon, noen har 

kommet med litt og andre med ingenting. Vi må bli flinkere til og komme med utfyllende svar på 

dette. I skrivende stund er terminlista for sesongen 2003 ferdig, denne er samordnet med de andre 

skytterlagene i Hedmark. Det kommer til og bli arrangert like mye stevner til neste år.  

 

 

6.  

Skifelt/skogsløp v/Skifeltkontakt Hans Sollid  

Sesongen fikk en meget positiv innledning i og med at kontaktpersonen for skifeltskyting i samlaget 

fikk slippe til med en time under et tillitsmannskurs på Tynset. Dette gjorde nok at opptil flere fikk 

et oppdatert syn på denne grenen innen DFS. Trolig som et resultat av dette arrangerte Lonås sitt 

første skifeltskytterrenn med en såkalt forenklet arrangementsform. Med ei enkel løype og 

geværene liggende på standplass var dette et arrangement som alle kunne klare. Årets 

samlagsmesterskap var lagt til Øversjødalen. Et tradisjonelt opplegg med å bære geværet rundt om i 

løypa fikk bare 3 deltakere, noe som forteller at denne arr.formen lokalt  har utspilt sin rolle.  

Under NM i Haltdalen i mars vant Øystein Nygård fra Øversjødalen en imponerende sprintseier. Da 

var det gått 10 år siden han sist ble sprintmester. En annen nord-østerdøl Leif Helge Riise fra 

Tolgen vant klasse eldre junior, mens Olav Jordet var best blant gammelkara med sin seier i kl. 60-

69 år. 

 

Alvdal arrangerte NM i skogsløp med feltskyting 14.-15. september. Alvdølene hadde lagt mye 

arbeid i å presentere en forenklet arr. form for skogløp og vant gehør for opplegget. Mye tyder på at 

dette blir den framtidige arr.formen. Det er derfor å håpe at en konsekvens av endringene er at 

terskelen for å delta i skogsløp er blitt mindre. Ass. generalsekretær Terje Vestvik skrev i 

Skyttertidende at alle som mosjonerer for å holde seg i fysisk form og er glad i feltskyting, vil synes 

at skogsløp er morsomt.  

 

Blant 51 deltakere på normalprogrammet lørdag fant vi Anne Marit Bjørn Gjermundshaug og Tora 

Ingeborg Dystebakken Gjelten fra Alvdal som vant kl. y. og e. jr. kvinner. Blant mennene var 

debutanten Inge Halvor Ryen helt suveren i sin kl. y. jr. og Knut Erik Nesteby fra Vingelen vant kl. 

e.jr. på et resultat som var dagens fjerde beste. Imponerte gjorde også Ingvar Brohaug som hadde 

blitt nr. 4 i seniorklassa hvis han ikke hadde skutt på feil figur på ett hold. Alvdal skytterlag skal ha 

ros for et svært vellykket arrangement. 

 

 

7. Skytebaneforhold v/skytebanekonsulent Morten Steen 

ÅRSMELDING SAMLAGETS SKYTEBANER 

Det arbeides godt på banesektoren. Det er mye som må følges opp for at banene skal holdes i stand 

etter Forskrifter om anlegg av, kontroll med og godkjennelse av sivile skytebaner av 1.juli 

1988. 
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Lagene må merke seg de nye bidragbestemmelser og tidsfrister når det gjelder søknad om 

banebidrag. 

Alvdal Skytterlag har foretatt ombygninger med ny standplass med støtte fra miljøpakken, og 

opprusting av 200 m med elektroniske skiver. 

Brekken-Aursund skytterlag arbeider med reparasjon og opprustning med elektronikk. 

Glåmos skytterlag har flyttet banen opp til feltområdet og bygd 100 m hold. Det gamle skytterhuset 

er også kommet på plass og noe ombygging og restaurering står for tur. Ellers skal feltbanen rustes 

opp slik at denne kan brukes hele året. 

Hådalen skytterlag har planer om ombygging til 200 m hold og elektronikk. 

Kvikne skytterlag har fått bygd om standplass med midler fra miljøpakken og får ny 200 m. Det blir 

elektroniske skiver på begge hold. 

 

Skytebanene våre er virkelig blitt et satsningsområde. 

 

Tynset 16.11.2002 Morten Steen/s 

  

8. Oversikt over samlagets årsmeldinger i årene 1992 – 2000 
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1992  25 86 317 34 469  149 86 91 326 41 31 17 89 2706 296 562000 
1993  23 79 406 33 541  143 99 105 347 82 35 24 141 3094 316 647500 
1994  27 94 366 33 520  170 110 109 389 77 36 29 142 1940 328 544670 
1995 21 48 73 251 1629 2022  151 97 96 344 77 35 33 145 2511 285 552704 
1996 22 48 82 237 2064 2453  180 93 96 369 84 37 39 160 2982 269 528891 
1997 19 56 81 225 2117 2498  155 95 79 329 78 44 45 167 2994 262 504616 
1998 22 58 87 180 2240 2587  165 88 165 331 73 41 34 148 3066 206 533891 
1999 24 55 87 183 2265 2641  196 66 102 364 72 52 40 164 3142 175 537456 
2000 18 58 89 179 2207 2551 115 135 68 83 401 62 58 39 159 3111 169 589988 
2001 27 46 94 182 2140 2489 173 93 99 52 417 79 55 36 170 3077 177 594355 
2002 24 55 100 153 2076 2408 221 85 87 67 460 86 57 38 178 3047 220 591643 

Tallene fra Finstad er ca tall, derfor noe usikkerhet. 

 

9. Statistikk fra lagene for 2001 

Deles ut på ombudsmøtet, se ovenfor. 

 

10. Sportslig oversikt 

Se vedlegg 

Kommentar til det sportslige v/Idar Moseng: 
 

Etter avsluttet sesong har jeg gjort meg noen tanker omkring mental styrke blant våre skyttere. 

Og da i hovedsak våre seniorskyttere. På årets L.S virket det på meg som om vi er kommet litt 

ut å kjøre mentalt når det virkelig gjelder. Her ser jeg for meg et framtidig satsingsområde. Hva 

med å kontakte idrettspsykolog e.l for å få laget et opplegg med selvstudier (eller samlet i 

grupper) for senere å få en oppfølging fra psykologen. Vi må imidlertid være villig til å innse 

hver for oss at vi ikke holder mål psykisk. Dette er fra min sid ment som et innspill til diskusjon 

omkring emnet, og hva vi vil og kan gjøre med det. 
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Ellers vil jeg si at bussturen vi tok til Norgescupen i Gudbrandsdalen va en suksess. Hva med å 

satse  på busstur til de to Norrgescupene  på Vestlandet og på Toten til neste år med også 

Jun/rek og foreldre. Busstur/overnatting med sportslig uutfordring og sosialt samvær. 

  

En sesong litt over det jevne, med en veldig framgang blant de yngre. Samtidig som vi har fått 

flere Rek. E.Rek så har også fremgangen kommet  resultatmessig. N.Ø. Skyttersamlag er 

heldige i forhold til mange andre samlag, som sliter med rekrutteringen. 

Vi har også  Veteraner som virkelig hevder seg, men det er rom for flere. 

 

Klasseskytterne holder et jevnt bra nivå, selv om de samlet sviktet under årets L.S, med et par 

unntak. Imidlertid rettet de opp noe med å bli nr. 4 på samlagsskytingen. 

 

Men som sagt ; det mest gledelige er alle de gode yngre skytterene våre. Disse må vi ta vare på!! 

 
 

o Miniatyr 

Samlet deltakerantall har ligget på 81-172 (81-123 i 2001). Flest deltakere i år på 

Fylkesmesterskapet med 172 skyttere. Det har gått på de faste arrangørene også i år. Dette 

burde andre lag følge opp.  Dermed kan vi spre belastningen med å arrangere stevner litt. 

Miniatyrsesongen er kort og hektisk og derfor  forsøker vi å starte i desember denne 

sesongen. Synspunkt mottas med takk om dette er en ønsket utvikling. 

 
o Feltskyting 

Det er fortsatt umulig å få arrangører til stevner i februar. Også feltsesongen er kort da 

banesesongen starter i begynnelsen av mai. Stort sett er alle helgene opptatt. Vi ber lagene 

tenke over dette nok en gang, for eksempel dette med bilfelt.  

 

o Baneskyting 

Terminlista er bedre enn foregående år. Det er mange stevner i starten av sesongen og færre 

utover sommeren. Samlagsstyret har prøvd å påvirke dette, men det er vanskelig å få lag til å 

påta seg stevner når ”anviserne” sitter på traktoren, men elektronikken vil nok gjøre noe med 

dette. Nytt av året var at finalen i banekarusellen/skyting om Den norske Skyttermedalje ble 

arrangert etter LS. 

 
o Skytingens Dag: 

Viser til oversikt under pkt. 8 – oversikt over samlagets virksomhet. Flere lag burde benytte 

seg av muligheten som skytingens dag gir for å markedsføre skyttersporten.  

 

11. UK: 

 

Siste års modell for å ta ut samlagslag er det en del dissens om, også innen U.K 

Men personlig mener jeg at vi fortsetter med samme modell et år til. Samlagsskytingen på årets 

L.S var samlet sett det beste N.Ø.S  noen gang har gjordt. Og med så mange gode 

rekruttskyttere vi rår over, er det nesten umulig å få tatt ut et lag blant disse på en rettferdig måte 

uten denne formen for uttak.  Så et Hjertesukk: for at formann U.K skal slippe å sitte å 

telefonere rundt de forskjellige lag om hvem som skal delta på : FM.   LS    og LDS oppfordres 

lagene til å sende kopi av påmeldingsliste til formann UK. 

 

Idar Moseng 

 

12. Styrets kommentar.  
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Samlaget har satt frister for å kunne sende ut denne årsmeldinga i rimelig tid før ombudsmøtet. 

Fortsatt mangler det mange årsmeldinger. Dette medfører at årsmeldinga ikke er komplett i det den 

sendes til lagene. Vi oppfordrer på det sterkeste å få avviklet årsmøtene før fristen 20. november. 

Det er pr 24. november mottatt årsmelding fra 11 av 24 skytterlag. Dette er for dårlig. 

Erfaringsmessig vil ikke de siste årsmeldingene komme like før ombudsmøtet. Samlagsstyret ber 

om at dette ikke gjentar seg de kommende år. Hvorfor er det de samme lagene som er sene hvert år? 

 

Det ble fra Styrets side sendt ut en del spørsmål omkring medlemstyper med mer i vinter. Det er en 

del praksis i lagene som nok er på kanten med Skytterboka. De som føres opp som medlemmer på 

årsmeldinga har alle lik stemmerett. Det er ikke anledning til å ”ekskludere” f.eks jegerne fra 

meddbestemmelse i et skytterlag. Den som er medlem er det på lik linje uansett aktivitetsnivå. 

Samlagsstyret ber om at dette tas til etterretning. 

  

Samlagsstyret har anledning til å øke innskuddet med kr 10,- for skytterlag som leier bane for det 

aktuelle stevnet. Skytterlag som leier bane for sesongen og som ikke må betale ekstra for et åpent 

stevne, kan ikke få ta ekstra innskudd. Styret vil utvise noe skjønn. Søknad sendes skriftlig til 

Samlagsformannen minst 14 dager før stevnedato. 

 

Rekrutteringsarbeidet rundt om i lagene er den investering i framtid som alle lag må tenke meget 

seriøst på. Det er mange skytterlag som gjør en svært god innsats på dette området, mens det er 

andre som ikke gjør noe som helst.  

 

Styret finner også grunn til å dvele litt ekstra over at den positive utviklinga på anleggsektoren ser 

ut til å fortsette.  

 

Samtidig må vi innrømme skytterlag retten til å velge tradisjonelle løsninger uten elektronikk i 

forbindelse med ombygging av sine skytebaner. Kostnadene ved å innføre elektronikk er ikke 

ubetydelige, og det gjelder ikke å ”forskreve” seg. Det gjelder også å bygge på en slik måte at laget 

kan fortsette ei stø og fornuftig drift også etterpå. En ombygging må ikke få tappe alle for krefter 

slik at lagets drift videre lider av dette. 

 

Årsmelding og vedlegg sendes i år på E-post til alle skytterlag med e-postadresser samtidig som den 

legges ut på samlagets hjemmesider. Innkalling sendes i vanlig brev. Styret mener vi må ta i bruk de 

nye hjelpemidlene som mange i dag har adgang til. 

 

Samlagets utdanningskontakt gis ros for godt arbeid. Det er viktig at sportslig framgang blir fulgt 

opp av administrativ skolering. Styret håper flest mulig skytterlag tar seg tid til å lage egne 

hjemmesider. Det finnes yngre medlemmer som lager hjemmesider raskt og enkelt. 

 

Til slutt retter samlagsstyret en takk til alle som på sitt vis har bidratt til at dette året har blitt et godt 

år for skyttersporten, den høye sportslige standarden og ikke minst bredden og ønsker lykke til med 

det nye skytteråret. 

 

God jul og godt nytt skytterår ønskes dere alle ! 

 

Vingelen den 24. november 2002. 

Nord-Østerdal Skyttersamlag 

 

John Westgård/s.   Idar Moseng/s    Per Kristian Bangen/s 

 

 

Tore Lunsæter/s  Tore Hornseth/s     Harry E. Tjernstad/s 


